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PROTOKÓŁ Nr XVII/2016 kadencji 2014 - 2018 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 
odbytej w dniu 25 lutego  2016 roku, o godz. 14.

00
 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 
przy ul. Wrocławskiej 2. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu  
Przewodniczący otworzył sesję i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oświadczył, iż 
zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 17 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych stanowi załącznik nr 1  do niniejszego 
protokołu. 

 
Starosta 
Do punktu 9 „Podjęcie uchwał Rady Powiatu w Środzie Śląskiej”, w imieniu Zarządu Powiatu 
proszę o wprowadzenie do porządku trzech projektów uchwał w sprawie: 

 rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 
Środzie Śląskiej, 

 przyjęcia „Strategii Rozwoju Powiatu Średzkiego na lata 2015 -2025” 

 zmiany w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2016 

 
Za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Środzie Śląskiej, Rada Powiatu głosowała: 
 

ZA – 17  P – 0  W – 0 
 

Za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Powiatu 

Średzkiego na lata 2015 -2025”, Rada Powiatu głosowała: 
 

ZA – 17  P – 0  W – 0 
 

Za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Powiatu 

Średzkiego na rok 2016, Rada Powiatu głosowała: 
 

ZA – 17  P – 0  W – 0 
 

 
Za przyjęciem porządku obrad ze zmianami, Rada Powiatu głosowała:  
 

ZA – 17  P – 0  W – 0 

 
Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XVI/2016 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
6. Analiza rynku pracy za 2015 rok. 
7. Informacja na temat przebiegu „Akcji Zima”. 
8. „15 min. dla wyborców”. 
9. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

- ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek niepublicznych 
prowadzonych na terenie powiatu średzkiego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 
ich pobierania i wykorzystywania, 
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- w sprawie przystąpienia do likwidacji Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej Typu 
Rodzinnego Nr 1 w Miękini, 
- w sprawie przystąpienia do likwidacji Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej Typu 
Rodzinnego Nr 2 w Głosce, 
- wyrażenia zgody na przedłużenie umowy użyczenia nieruchomości położonej w Środzie 
Śląskiej przy ul. Wrocławskiej 42. 
- rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 
Środzie Śląskiej, 
- przyjęcia „Strategii Rozwoju Powiatu Średzkiego na lata 2015 -2025” 
- zmiany w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2016 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wnioski i oświadczenia radnych. 
12. Sprawy różne. 
13. Zamknięcie sesji.                                                

 
Ad. 3/Przyjęcie protokołu Nr XVI/2016 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XVI/2016 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu 28 stycznia  2016 roku 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr XVI/2016 głosowała:   
 

ZA - 17  P - 0  W – 0  

 
Ad. 4/ Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu (załącznik nr 2 do 
protokołu)  
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 

Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między 
sesjami (załącznik nr 3 do protokołu)       
 
Starosta 
Przedstawił sprawozdanie.     
Chciałbym się tutaj zatrzymać szanowni Państwo i poinformować o rozstrzygnięciu 
przetargowym jakie miało miejsce 16 i 19 lutego tego roku, dotyczące dwóch dużych 
inwestycji drogowych realizowanych w tym roku i zaplanowanych w tym roku na terenie 
Powiatu Średzkiego. Oczywiście przypomnę, że jeszcze potrzebujemy kilku dni, aby 
stwierdzić i ogłosić wyniki przetargu. Ale już widzę, że raczej będzie wszystko w porządku. 
Droga pierwsza - przetarg dotyczący odcinka Mrozów-Wojnowice–Wilkostów, wpłynęło 11 
ofert z czego przypomnę kwota zakładana przez Powiat – 5.986.291,00 zł. Kwota, którą 
zaoferowała firma, a jest ona najniższą kwotą to 3.557.096,63 zł. Druga inwestycja - 
Lisowice–Chmielów, kwota kosztorysowa 5 991 303, 44 zł. 9 ofert z czego najniższa to oferta 
rzędu 3.941.132,79 zł. Jest to związane z decyzją Zarządu dotyczącą ostatniego w 
sprawozdaniu elementu, też drogowego. Mówię tu o wykorzystaniu środków, które pierwszy 
raz Powiat, powiaty będą mogły realizować zadania  drogowe w ramach  Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich. I tak wstępnie - Zarząd zaproponował Gminie Malczyce wykonanie 
wspólnie zadania przebudowy drogi powiatowej 2069 na odcinku Szymanów – Zawadka. 
Przypomnę, że w Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich kwota dofinansowania na 
zadanie to jest 63,63%, przy tym zadaniu kwota kosztorysowa wynosi 2 300 000, zł. więc jest 
duża szansa na uzyskanie dofinansowania. I przypomnę, że póki co Marszałek przewidział 
jedno tylko postępowanie konkursowe, które odbędzie się  18 marca. 18 marca musimy 
złożyć propozycję naszych wniosków. I drugi odcinek drogi, który Zarząd będzie proponował 
w przyszłości Radzie do zaakceptowania, to jest odcinek ten który nam pozostał, droga 
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powiatowa 1606D od skrzyżowania z drogą 2020D do miejscowości Karczyce. Jesteśmy też 
już po rozmowie z Panem Wójtem, Panem Stanisławem Wichą i również chcemy złożyć 18 
marca na pozostałą kwotę, która przypada Powiatowi. Przypomnę jest to kwota 3 miliony 
złotych dofinansowania tego odcinka drogi. Wygląda to następująco: ocena wniosków będzie 
dokonywana przez cztery miesiące, najprawdopodobniej w lipcu będziemy wiedzieć, czy 
zadania otrzymały dofinansowanie i wtedy znajdą się one w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Powiatu. Zadecydujemy, czy będziemy realizować te zadania  w 2018 roku, albo 
w 2017 roku. Ta decyzja będzie należała do Rady Powiatu. I oczywiście jeżeli chodzi o 
możliwości finansowe, a przypomnę, że konstrukcja i montaż finansowy polegać będzie na 
umowie partnerskiej z Gmina Kostomłoty i umowie partnerskiej z Gminą Malczyce na te 
odcinki dróg powiatowych. Dziękuje bardzo.   
 
Radna Rachwalska 
Mam pytanie takie już tradycyjne, czy coś wiadomo w sprawie szpitala, w sprawie kontraktu, 
i tego czy będą przywrócone oddziały czy nie. 
 
Przewodniczący Rady 
Pani radna przepraszam … 
 
Starosta 
Ja odpowiem oczywiście, bo to jest  ważna sprawa. 
 
Przewodniczący Rady 
Ale ten temat nie w tym punkcie. 
 
Radna Rachwalska 
Praca Zarządu. 
 
Przewodniczący Rady 
Nie było tego w pracy Zarządu, w sprawozdaniu. 
 
Radna Rachwalska 
A powinno. 
 
Starosta 
Przypomnę, że jako Powiat Średzki jesteśmy członkiem Rady Wierzycieli PCZ S.A. Z 
najnowszych korespondencji i informacji, które mamy, to w imieniu Rady Wierzycieli Uczelnia 
Warszawska im. Marii Skłodowskiej-Curie wystąpiła do pozostałych członków wchodzących 
w skład Rady Wierzycieli o wspólne złożenie wniosku do Prokuratury o ściganie Pana 
Romualda Ściborskiego za działania doprowadzające do niewypłacalności spółki, przez to 
niewypłacanie należnych zobowiązań różnym osobom, różnym instytucjom. Jeszcze jako 
Zarząd nie podjęliśmy decyzji w tym zakresie. Wiem, że Powiat Górowski złożył takie 
zawiadomienie do Prokuratury, ale konkretnie na Zarząd Spółki PCZ S.A., dotyczący ich 
działalności w Powiecie Górowskim. Natomiast my jeszcze nad tym będziemy się 
zastanawiać. Przypomnę, że dwukrotnie spółka zarządzająca szpitalem w Środzie Śląskiej 
mówię tutaj o PHM – Polski Holding Medyczny Środa Śląska wystąpiła do Dyrektora 
Dolnośląskiego Oddziału Narodowego Funduszu Zdrowia we Wrocławiu o przyznanie i 
uruchomienie szpitala z dniem 1 marca 2016 roku, określając propozycje w poszczególnych 
oddziałach kwotowo. I na oba te pisma, otrzymaliśmy do wiadomości, informację odmowną z 
Funduszu dotycząca kontraktacji usług medycznych w szpitalu w Środzie Śląskiej. Poza tym 
wpłynęło również pismo jednego z wierzycieli o możliwości zakupu obu placówek 
medycznych w Środzie Śląskiej i w Górze celem dalszego prowadzenia usług medycznych. 
Natomiast to jest propozycja wierzyciela, który chciałby za długi przejąć majątek, przejąć 
prowadzenie placówek w oparciu o to co jest i ewentualnie o możliwość nowego kontraktu. 
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Jak wszyscy wiemy kontrakty funkcjonują do połowy tego roku. Czy dalej będzie istniał 
Narodowy Fundusz Zdrowia  w tym kształcie jakim jest, tego też nie wiemy. Czy kontraktacja 
usług medycznych wróci jak to było kilkanaście lat temu pod egidę Wojewody, tego nie 
wiemy, takie są głosy. Natomiast od połowy roku powinny rozpocząć się konkursy na usługi 
medyczne. Wracając do Środy Śląskiej, przez ostatnie tygodnie zauważyliśmy bardzo 
intensywne dokończenie remontu. Śmiem twierdzić, że wszystkie sale, wszystkie poziomy 
szpitala są w tej chwili wyremontowane. Czy uruchomią usługi w oparciu o kontrakt z 
Narodowym Funduszem Zdrowia, z treści  pisma Pani Dyrektor Niemiec wygląda, że nie, bo 
nie dostaną kontraktu. Czy uruchomią usługi medyczne komercyjne? Też nie wiemy, chociaż 
też już widziałem folder reklamowy dotyczący usług paliatywnych i długoterminowej opieki, 
ale to mówimy o komercyjnych usługach. Także wszystko jest bardzo dynamicznie 
rozwijające się, to jest to co mogę powiedzieć na tą chwilę to co wiem. 
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 6/ Analiza rynku pracy za 2015 rok. (załącznik nr 4 do protokołu)       
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 7/ Informacja na temat przebiegu „Akcji Zima”. (załącznik nr 5 do protokołu)       
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 8/ „15 min. dla wyborców” 
 
Stanisław Wicha – Wójt Gminy Kostomłoty 
Ja tak króciutko, bo tutaj Pan Starosta przedstawił kwestię dróg. Chciałem w tym miejscu 
podziękować w imieniu moich mieszańców i własnym, że ta droga jak to mówią niektórzy 
„Pan Bóg zapomniał”, Lisowice – Chmielów, to jest najgorsza droga na terenie Powiatu, 
będzie zrobiona i dalszy ten ciąg, który od krzyżówki zrobiony łącznie z Karczycami. Mam 
nadzieję, że analizując ostatnie złożone wnioski na dziewięć zakwalifikowanych siedem 
przeszło, to znaczy dwa przeszły z naszego Powiatu, czyli były profesjonalnie zrobione te 
wnioski i taka samą mam nadzieję. wręcz jestem pewny, że wniosek który będzie złożony 
następny też otrzymamy te środki finansowe i wspólnymi siłami wykonamy tę drogę. Bardzo 
się cieszę i oczekuję, że te wnioski nasze, które były na sesjach i tak dalej, które dotyczyły 
dróg są realizowane. Dziękuję.  
 
Przewodniczący Rady 
Stanowisko Zarządu i Rady jest takie, że jeżeli są takie możliwości to korzystać z tego 
PROW-u. Przypomnę, że te wnioski które będą złożone realizowane mogą być w roku 2017, 
2018, w związku z tym będziemy mogli się przygotować do tego.     
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrani głosu. 
 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 min. przerwy 
 

Po przerwie wznowiono obrady. 
 
Obecnych 16 radnych. 

 

Ad.9/ Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
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- ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek niepublicznych 
prowadzonych na terenie powiatu średzkiego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 
ich pobierania i wykorzystywania, 
 

Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XVII/77/2015 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół 
i placówek niepublicznych prowadzonych na terenie powiatu średzkiego oraz trybu i 
zakresu kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystywania 
 
Do sali wszedł Daniel Padewski  
Obecnych 17 radnych. 
 

- przystąpienia do likwidacji Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej Typu Rodzinnego Nr 1 
w Miękini, 

 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Radna Rachwalska 
W budżecie Powiatu Średzkiego na 2016 rok w którym te jednostki mają określony budżet na pół 
roku, pozostała dyskusja tutaj myślę była wczoraj dosyć burzliwa i wypowiedzieliśmy się wszyscy. 
I takie jest nasze zdanie, że tutaj jeśli chodzi o pieniądze to już przewidziano konstruując budżet, 
te placówki dostaną pieniądze tylko przez pół roku. Więc tutaj zakładamy już z góry likwidację. 
Jeszcze na jedną rzecz chcieliśmy zwrócić uwagę - coraz więcej jednostek o takim charakterze 
wychowawczym, edukacyjnym nasz Powiat likwiduje, bądź ma taki zamiar. I tutaj też należy się 
zastanowić co się dzieje z tym co było perełką naszego Powiatu, a mianowicie rozwój pieczy 
zastępczej w różnej formie, bardzo różnorodnej. Oczywiście jest tutaj potrzeba bardzo dużej 
różnorodności w rozwiązywaniu tej opieki, ale obecnie spotykamy się wyłącznie z tym czym się 
chwalono i przedstawiono jak wielki plus i zasługę, słusznie zresztą. Niestety teraz po kolei jak 
gdyby to wszystko dąży do wygaszenia. Wygląda to na zmianę polityki Powiatu w tym zakresie, w 
zakresie świadczenia przez Powiat pieczy zastępczej wobec dzieci będących w takiej potrzebie. 
Dziękuję.             
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 12; P – 5; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XVII/78/2015 w sprawie przystąpienia do likwidacji Placówki Opiekuńczo – 
Wychowawczej Typu Rodzinnego Nr 1 w Miękini, 
 
 

-  przystąpienia do likwidacji Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej Typu Rodzinnego Nr 
2 w Głosce, 
 

Przewodniczący Rady  
Tak jak poprzednia uchwała została wczoraj omówiona na posiedzeniach komisji stałych, komisje 
pozytywnie zaopiniowały uchwałę. Otworzył dyskusję. 
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Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 11; P – 5; W - 1  podjęła 
uchwałę Nr XVII/79/2015 w sprawie przystąpienia do likwidacji Placówki Opiekuńczo – 
Wychowawczej Typu Rodzinnego Nr 2 w Głosce, 
 

- wyrażenia zgody na przedłużenie umowy użyczenia nieruchomości położonej w Środzie 
Śląskiej przy ul. Wrocławskiej 42 
 

Przewodniczący Rady  
Dotyczy to budynku w którym zlokalizowana będzie filia Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej. 
Umowa była do końca lutego, projekt uchwały zakłada przedłużenie tej umowy. Otworzył 
dyskusję. 
 
Radna Rachwalska 
Również podsumowując i tutaj występując w imieniu kolegów i swoim chciałabym powiedzieć, że 
rozumiemy dlaczego ta jednostka nasza powiatowa potrzebuje nowego miejsca, ale 
podejmowanie takiej uchwały w dniu kiedy likwidujemy jednostki, które zajmowały się rodzinną 
pieczą zastępczą daje społeczeństwu jasny sygnał w którą stronę idziemy w zakresie organizacji 
takiej opieki nad dziećmi jako Powiat. Dziękuję.     
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 11; P – 5; W - 1  podjęła 
uchwałę Nr XVII/80/2016 w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy użyczenia 
nieruchomości położonej w Środzie Śląskiej przy ul. Wrocławskiej 42 
 

- rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 
Środzie Śląskiej, 
 

Przewodniczący Rady  
Na poprzedniej sesji skarga została skierowana do Komisji Rewizyjnej. Komisja Rewizyjna 
rozpatrzyła skargę i w tej uchwale zajęła stanowisko. Stanowisko to zostało przedstawione 
wczoraj radnym na posiedzeniach komisji stałych, komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. Jednocześnie pragnę poinformować, że jeżeli projekt uchwały zostanie przyjęty przez 
Radę Powiatu, zainteresowani oczywiście otrzymają uchwałę. Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 11; P – 5; W - 1  podjęła 
uchwałę Nr XVII/81/2016 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Środzie Śląskiej 
 

- przyjęcia „Strategii Rozwoju Powiatu Średzkiego na lata 2015 -2025” 
 

Przewodniczący Rady  
Wczoraj na posiedzeniach komisji był Pan Prezes Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania 
„Kraina Łęgów Odrzańskich”, Pan Rafał Plezia, który omówił jakie są korzyści z przynależności 
do tego stowarzyszenia. Projekt został omówiony i pozytywnie zaopiniowany. Otworzył dyskusję. 
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Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XVII/82/2016 w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Powiatu Średzkiego na 
lata 2015 -2025” 
 

- zmiany w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2016 
 

Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Radna Rachwalska 
Głosujemy w tej chwili między innymi nad punktem, który mówi o przeznaczeniu 26 tys. zł., tak? 
Na określenie, na zamówienie jakiejś usługi, która będzie miała na celu powiedzenie nam gdzie 
ludzie nie mają się dostać, te białe plamy komunikacyjne, tak? 26 tys. proszę Państwa. Mi się 
wydaje, że więcej nic nie muszę mówić. Po to, żeby się zorientować z jakiej miejscowości nie 
można gdzie dojechać. Jeśli chodzi o Gminę Udanin, to ja to powiem za darmo. 26 tys. zł. jest to 
ogromna kwota, gdzie przed chwilą zlikwidowaliśmy jednostkę, więc tutaj ta kwota nasz przeraża 
26 tys. za opracowanie czegoś co ma nam powiedzieć skąd nie można gdzie dojechać, 
wystarczy zapytać ludzi. 
 
Przewodniczący Rady 
Dobrze Pani radna, Pan kierownik Wiński, informacja na ten temat, czego to dotyczy, budzi to 
pewne kontrowersje, kwota 26 tys. zł.  
 
Marian Wiński – kierownik Wydziału MiD 
Plan transportowy jest opracowywany dla terenu Powiatu naszego, żeby skompletować linie 
komunikacyjne. Plan komunikacyjny dla naszego powiatu zostaje opracowany na podstawie 
ustawy o publicznym transporcie zbiorowym, która mówi o tym, że od 1 stycznia 2017 roku będą 
realizowane przejazdy publicznymi środkami transportowymi na liniach transportowych, po 
nowemu według nowych zasad. I do tego, żeby doprowadzić sytuację do tego stanu od 1 
stycznia 2017 roku potrzebny jest nam plan transportowy. Plan transportowy polega na 
opracowaniu bardzo szczegółowym skomunikowania wiosek, jak największej ilości miejscowości 
na terenie Powiatu, w sposób taki który będzie skorelowany z liniami komunikacyjnymi 
przebiegającymi przez teren Powiatu do aglomeracji wrocławskiej i z sąsiednimi powiatami. I co 
ważne ta ustawa, która ma wejść w życie od 1 stycznia 2017 roku przewiduje, że tylko operator 
tych publicznych przewozów osób może korzystać z ulg, które są zwracane z Urzędu 
Marszałkowskiego za bilety ulgowe. Czyli w naszej sytuacji obecni przewoźnicy, którzy świadczą 
usługi na naszym terenie mogą być pozbawieni, zostaną najprawdopodobniej pozbawieni zwrotu 
tych pieniędzy za bilety ulgowe co oznaczałoby, że każdy z tych przewoźników oprócz Polbus, 
zostanie wyłączony, przestaną kursować, przestaną realizować te przewozy. I w związku z tym, 
żeby się zabezpieczyć przed taką sytuacją i nie stanąć przed faktem dokonanym do tego jest 
potrzebny plan transportowy, który na podstawie ilości mieszkańców w poszczególnych 
wioskach, na podstawie dojeżdżającej młodzieży do szkół, pracowników do zakładów, tych którzy 
nie mają transportu specjalnego, bo jest transport specjalny który dowozi, ale nie do wszystkich 
zakładów pracy. Więc na podstawie tych wszystkich informacji w planie tym zostanie opracowany 
sposób i wszystkie linie które są zaproponowane takie, żeby skorelować, właściwie 
skomunikować każdą wioskę i ze Środą Śląską jako punktem przesiadkowym i z Wrocławiem i z 
sąsiednimi powiatami. I  ten plan transportowy to jest cały harmonogram przedsięwzięć, które są 
zawarte właśnie w tej ustawie o publicznym transporcie zbiorowym. W tej chwili jest tam 13 
punktów, jest tworzone  9 miesięcy, dlaczego? Dlatego, że najpierw przez pierwsze trzy miesiące 
są zbierane wszystkie dane, my dane wykonawcy planu transportowego przekazaliśmy, później 
ten plan jest w pierwszej wersji ona ma być przedstawiony Powiatowi i naniesienie jeszcze uwag, 
które Powiat będzie miał, później po naniesieniu tych uwag z powrotem wraca poprawiony plan 
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do nas. My rozsyłamy później na zasadzie uzyskania informacji publicznej i konsultacji 
publicznych do każdej gminy. Każda gmina też uwagi swoje przekazuje, z powrotem to wraca do 
Powiatu. Oczywiście jeszcze będzie publiczne ogłoszenie i formularz na stronie internetowej 
gdzie no praktycznie będzie ogólnie dostępny i każdy się będzie mógł też wypowiedzieć odnośnie 
tego. Szereg uwag takich merytorycznych zostanie wprowadzonych, natomiast te które no z 
różnych względów nie będą mogły być wprowadzone to nie zostaną. I ten plan po tej drugiej 
korekcie, po konsultacjach tych publicznych i społecznych i z gminami wraca znowu do Powiatu, 
akceptuje go Zarząd i z Zarządu po zaakceptowaniu idzie jako uchwała Rady Powiatu. I dopiero 
po uchwaleniu przez Radę Powiatu staje się planem miejscowym i na tym punkcie się kończy 
powiedzmy ta rola wykonawcy planu transportowego. Ale dalszy ciąg następuje, bo po 
uchwaleniu planu transportowego przez Radę Powiatu później Zarząd Powiatu przystępuje do 
opublikowania i szukania wykonawców dla tego planu, czyli trzeba będzie ogłosić, ale nie na 
zasadzie przetargu tylko na zasadzie udzielania koncesji. Opublikujemy, że takie i takie linie są 
do powiedzmy wzięcia przez przewoźników. I teraz będzie wolna gra rynkowa, albo od razu 
weźmie całość przewozów jakiś duży przewoźnik, którego nazwiemy operatorem i który będzie 
realizował 100% tych przewozów, oby się taki znalazł. Albo będzie tak, że podamy w tym 
zamówieniu na zasadzie udzielania koncesji będzie po prostu możliwość taka, że będzie podział 
rynku. Będzie można główną część tego rynku przewozów oddać jakiemuś dużemu 
przewoźnikowi, natomiast pozostałe części będzie można konsultować z przewoźnikami tymi 
tradycyjnymi, którzy w tej chwili oprócz Polbusu u nas realizują te dojazdy. I wtedy można tak 
podzielić, że będzie kilku przewoźników, jeden duży, kilku małych. Ale troską będzie Zarządu i 
Rady Powiatu, żeby te 100% planu transportowego zostało w przyszłości do realizacji. 
 
Przewodniczący Rady 
Panie kierowniku wszystko jest jasne, tylko pytanie Pani radnej było, dlaczego to ma tyle 
kosztować.  
 
Starosta 
Doprecyzowując jeszcze i kończąc kwestię tego programu, pierwszy raz być może uda nam się 
kompleksowo podejść do rozwiązania kłopotów komunikacyjnych miejscowości na  terenie 
Powiatu Średzkiego ze stolicą Powiatu, czyli ze Środa Śląską i z siedzibami wszystkich innych 
urzędów. I przypomnę, że kwota 26 tys. zł., w tej kwocie partycypują cztery gminy, a nasz 
wydatek to jest tylko 6 tys. zł. Udało nam się wspólnie z poszczególnymi gminami ze Środą 
Śląską, Udaninem, Kostomłotami i Miękinią wypracować to porozumienie. Nie udało nam się 
tylko z gminą Malczyce, ale to nie jest powiedziane, że nie będziemy tego programu realizować 
na tej gminie. Trudno mi wytłumaczyć akurat takie podejście. Natomiast wydatek który będzie, 
oczywiście firma, która została wyłoniona do przeprowadzenia tego programu jest wyłoniona w 
formie zapytania ofertowego, była najtańsza. A poza tym nasz wydatek to jest 6 tys. zł.  
 
Radna Rachwalska 
Bardzo dziękuję Panu Wińskiemu, bo teraz już wiem o co chodzi. Teraz rozumiem na co te 
pieniądze. Mam jeszcze jedno pytanie, czy w takim razie Malczyce będą wyłączone z tego, że nie 
partycypują?     
 
Starosta 
Powiedziałem, że nie. 
 
Radna Rachwalska 
To teraz proszę Państwa tak, ponieważ zobaczcie ile czasu nam to zajęło, wytłumaczenie tego 
nam, bardzo dziękuję, bardzo wyczerpujące i w ogóle. Ale mam takie pytanie, tak jak wczoraj na 
komisji, czy z tego powodu co Państwo tutaj wszystko tłumaczyli złożą ci ludzie zbadają skąd nie 
ma, skąd jest, gdzie potrzeba, gdzie mieszkają ludzie. To teraz proszę mi powiedzieć, czy to jest 
pewne, że to opracowanie i wdrożenie tego programu będą dojazdy? Bo powiem tak, jako sukces 
ogłoszono dwa miesiące temu otworzenie linii busowej do miejscowości Damianowo, Księżyce, 
Lusina, ja mówię o swojej miejscowości ze swojej gminy. Bardzo głośnio o tym było, prasa 
lokalna pisała, portale internetowe. Natomiast wczoraj bardzo po cichutku całe przedsięwzięcie 
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zdechło. Dowiedziałam się z prywatnego konta internetowego, a potem od Pana Wicestarosty, że 
Pan przewoźnik zrezygnował, nagle z dnia na dzień wygaszono. Więc tak to wygląda, nie ma 
pewności, że całe to przedsięwzięcie trwające 9 miesięcy, a nieomal rok, doprowadzi do tego, że 
będzie można dojechać z miejscowości A do miejscowości B. Powiem więcej, pan Starosta użył 
takiego słowa, że będzie można dojechać do miejscowości w których są urzędy, czyli do Gmin, 
do Powiatu. Są miejscowości w których nadal nie ma jak się wydostać, a jeżeli jest się jak 
wydostać to tylko w dni nauki szkolnej, a poza tym w ferie w wakacje i inne dni wolne autobusy 
ani busy nie jeżdżą. Po prostu nie wiem czy jest to moja dygresja prywatna jest taka, że jest to 
wynik metropolitalnej polityki jaka jest prowadzona w rozwoju naszego kraju, że wszystkie 
okrawki i brzegi tych województw, miejscowości, a nawet też gmin zostają po prostu białymi 
plamami. I pod każdym względem, bo jak nie ma jak dojechać to powoli stamtąd ludzie 
wyjeżdżają. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady 
Jest to próba rozwiązania tego problemu, aczkolwiek temat jest skomplikowany, bo Starosta, Pan 
Burmistrz, Pan Wójt niestety nie może przymusić przewoźników, aczkolwiek może wywierać 
pewną presję. 
                                                                    
Radny Wojewódka 
Wczoraj była na komisjach dyskusja na ten temat. Pan Wicestarosta mówił, że po opracowaniu 
tego planu będzie później jakiś przetarg ogłoszony, ale nie potrafił precyzyjnie odpowiedzieć 
czego będzie dotyczył ten przetarg. Czy jakieś koszty dodatkowe będą się wiązały właśnie z tym 
przetargiem na te usługi transportowe. I chciałbym zapytać Pana Wicestarostę czy się 
przygotował na dzisiaj i czy potrafi odpowiedzieć. 
 
Przewodniczący Rady 
Pan kierownik Wiński ten temat już omówił. 
 
Radny Wojewódka 
Pan Wiński nie powiedział jakie będą dodatkowe koszty i co będzie przedmiotem zamówienia. 
Będzie jakiś przetarg, co będzie konkretnie przedmiotem tego zamówienia i jakie dodatkowe 
koszty będą się z tym wiązały. Ja Panie Przewodniczący pytanie skierowałem do Pana 
Wicestarosty wczoraj i nie potrafił odpowiedzieć i myślę, że się na dzisiaj przygotował na 
odpowiedź. 
 
Wicestarosta 
Panie radny starałem się wczoraj wytłumaczyć tak Panu, jak umiałem. Nie jestem w stanie znać 
wszystkich szczegółów, od tego są pracownicy, którzy się tym zajmują merytorycznie. Nie będzie 
żadnych kosztów, będzie po prostu na zasadzie koncesji. Pan Wiński wydaje mi się, że 
wytłumaczył to w miarę wyczerpująco. Poprosiłem Pana Wińskiego, żeby był, aczkolwiek Pan 
Wiński powinien być wczoraj, ale nie spodziewał się, że takie pytania jeszcze będą. Także jeżeli 
Pana to zadawala to z mojej strony wszystko.             
  
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 11; P – 0; W - 6  podjęła 
uchwałę Nr XVII/83/2015 w sprawie zmiany w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na 
rok 2016 

 

 
Ad. 10/ Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady 
Na poprzedniej sesji nie było zgłaszanych interpelacji które wymagały by odpowiedzi.  
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Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 11/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Radny Chabraszewski 
Chciałbym poddać pod rozwagę, czy nie należałoby sesji kwietniowej, która jest dzień przed 
długim weekendem zrobić tydzień wcześniej, jak zwykle są jakieś wyjazdy i wnioskuję o to, 
żeby ta sesja z 28 kwietnia była przeniesiona na 21. 
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny wczoraj na komisjach rozmawialiśmy na ten temat, Pan akurat musiał wcześniej 
wyjść. Ale postawiliśmy temat w ten sposób, że jeżeli nie będzie dzisiaj wniosków 
przeciwnych, to jako Przewodniczący tak właśnie zarządzę. W związku z tym, co prawda 
informacja dopiero w marcu, ale proszę przyjąć do wiadomości, że sesja kwietniowa będzie 
tydzień wcześniej.     
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 12/ Sprawy różne. 
 
Starosta 
Chciałem tylko gwoli przypomnienia - 1 marzec jest Narodowym Dniem Pamięci Żołnierzy 
Wyklętych, chciałbym w tym miejscu zaprosić wszystkich na akademię organizowaną przez 
Starostwo, przez sołectwo Jastrzębce, Pana Wiceprzewodniczącego Rady do Domu Kultury 
na godzinę 12.00. Przewidujemy godzinę czasu akademii poświęconej tej ważnej tematyce 
naszego kraju. Dziękuję bardzo.      
  
Przewodniczący Rady 
27 lutego w najbliższą sobotę w Hali Sportowej XI Mistrzostwa Dolnego Śląska w  Halowej 
Piłce Nożnej pod honorowym patronatem Marszałka Województwa Dolnośląskiego, Pana 
Cezarego Przybylskiego i Wojewody Dolnośląskiego Pana Pawła Hreniaka. O godz. 10.00 
uroczyste otwarcie, także serdecznie zapraszam. 
Dzisiaj wszyscy radni otrzymają wzór oświadczenia majątkowego, które należy złożyć do 30 
kwietnia, jeżeli będą jakieś wątpliwości Panie z Biura Rady będą je wyjaśniać. Jednocześnie 
dołączyłem apel – przekazanie 1%, taki gdyby ktoś chciał skorzystać, dotyczy dziecka 
pracownicy Starostwa. Sesja marcowa 31 marca po świętach w związku z tym szanowni 
Państwo chciałem życzyć wszystkiego dobrego, wesołych świąt, rodzinnych, mokrego 
Dyngusa. 
 
Ad. 13/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął XVII w 
kadencji 2014 – 2018 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Protokołowała:     
        (-) 
Maria Pstrowska 
 

 
Przewodniczący Rady 

(-) 
Witold Rutkowski 
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